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CD-LEVYJEN KELLUTUS VASKI-KIRJASTOISSA, TILANNEKATSAUS  
 
 

1. Kellutuskokeilun raportointi Vaski-johtoryhmälle ja kellutuksen jatko 
 

Kellutuskokeilun tuloksista raportoitiin Vaski-johtoryhmälle 19.9.2023. Kokousaineistoissa 
on johtoryhmässä esitelty raportti liitteineen (kaksi liitettä: koonti henkilöstölle tehdystä ky-
selystä, koonti kellutuksen vaikutuksista kokoelmiin). 
 
Vaski-johtoryhmän päätöksiä: 
- vakiinnutetaan kokeilu normaaliksi toiminnaksi nykyisillä toimintakäytännöillä: kolmeen 

kirjastoon keskitetty valinta, hankinta ja lainauskuntoon käsittely 
- ensi vuonna määräraha sama 40 000 € 
- laaditaan selkeämmät ohjeet kokoelmatyön ja tasapainotuksen osalta, ainakin: 

o missä tapauksissa voi lähettää cd-levyjä muihin kirjastoihin ja millaista sopimista 
se edellyttää, miten toimitaan Kohan osalta 

o poistot: missä tapauksessa saa poistaa toisen kirjaston hankkiman cd-levyn ja 
millaista sopimista se vaatii 

o rikkinäisten koteloiden ym. korjaaminen/vaihto: mitä kirjastoilta toivotaan, miten 
ohjeistetaan 

o muuta, mitä? 
 

Linkki kokouksen pöytäkirjaan: 
Turun kaupungin Normal.dot malli (vaskiextra.net) 
 
Todettiin, että läsnäolijoille kokeilun vakiinnuttaminen sopii hyvin ja nykyisiä käytäntöjä voi-
daan jatkaa. 
 
Sovittiin, että laaditaan lyhyt ohjeistus keskeisistä kellutusta koskevista toimintakäytän-
nöistä, viedään se ekstranetin kokoelmaohjeisiin ja julkaistaan siitä tiedote. Nämä asiat 
nostetaan esiin: 

• kellutus koskee kaikkia musiikin cd-levyjä paitsi varastoaineistoja ja ei-lainattavia 
kotiseutuaineistoja 

• musiikin cd-levyjen kellutus jatkuu osana muuta toimintaa nykyisillä spekseillä (Vas-
kien yhteinen määräraha ja hankinta yhteiskokoelmaan, valinta, hankinta ja lainaus-
kuntoon käsittely tehdään Kaarinassa, Salossa ja Turussa) 

https://vaskiextra.net/wp-content/uploads/2023/09/Vaski-johtoryhman-poytakirja-19.9.2023.pdf


 

 

• cd-levyjä voi pyytää toisista kirjastoista / tarjota sitä muille kirjastoille joko Teamsin 
Musiikin kellutus -kanavalla tai sähköpostilla 

• erityisesti isompien määrien lähettämisestä toiseen kirjastoon (joko alkuperäiseen 
omistavaan tai johonkin toiseen kirjastoon) on sovittava etukäteen 

• siirrettäessä levyjä toiseen kirjastoon käytetään Kohan siirto-toimintoa, jolloin siirto-
määrät tilastoituvat ja niitä voidaan seurata 

• rikkoutuneet kotelot, likaantuneet levyt: vaihdetaan uusi kotelo / putsataan levy 
siellä missä tarve havaitaan 

• poistot ja varastointi: 
o täysin soittokelvottoman cd-levyn voi poistaa, olipa se hankittu mihin kirjas-

toon tahansa 
o tapaukset, jotka edellyttävät harkintaa: lähetetään alkuperäiseen omistajakir-

jastoon, saatteessa ehdotus poistosta / varastoinnista 
o yhteisesti hankitut: poistot tehdään siinä kirjastossa joka on huomannut pois-

totarpeen 
o cd-levyjen varastointi: Turku ja Salo varastoivat omat vanhat levynsä, muut 

lähetetään Raisioon. Yhteiskokoelmaan hankittujen varastoinnista päätetään 
myöhemmin, ei varmaankaan akuutti asia kovin pian 

 
Rohkaistaan siihen, että Vaski-kirjastojen Musiikin kellutus -kanavalla kysytään ja kommen-
toidaan akuutteja asioita. 
 
Lisäksi pitää sopia kellutuksen seurannasta: mitä kriteereitä ja millä otannalla kellutusta 
seurataan sekä millä taholla siitä on vastuu. 
- Salo ottaa seurannat jatkossakin, säilytetään Salossa, niistä voidaan jatkossa tarpeen 

mukaan tehdä analyysejä kellutuksen toteutumisesta 
- nyt raporteilla näkyy tulvimistilanteet, myös se, mistä lainataan uutuuksia, viikottaiset 

vaihtelut voivat olla suuriakin, mielenkiintoista seurattavaa 
- siirto-toimintoon liittyvät tilastot: kuinka paljon cd-levyjä siirretään kirjastosta toiseen → 

tärkeää, että siirto-toimintoa käytetään 
- seuranta riippuu myös siitä, mitä halutaan tietää kokoelman käytöstä 

 
AV-aineiston hankintasopimus päättyy tämän vuoden lopussa, tarjouspyyntö julkaistu Hil-
massa. Uusi sopimuskausi alkaa vuoden 2024 alusta, varmistetaan, että nykyinen tilaus-
käytäntö on mahdollinen myös ensi vuonna. 
 
Kaisa tekee musiikin yhteishankinnalle vuoden 2024 budjetin ja tilit Kohaan. 

 
 
 

2. Kellutuksen laajentaminen elokuviin 
 

Vaskin johtoryhmä päätti laajentaa kellutusta elokuviin ja se tehdään samalla sabluunalla 
kuin cd-levyt: keskitetty valinta, hankinta ja lainauskuntoon käsittely. Miten evästetään sii-
hen liittyvää valmistelutyötä? 
 
Elokuvien hankinnasta eri kirjastoissa: 
 
Salo 
- pääkirjastoon hankitaan vähän elokuvia, Halikkoon ja Kiskoon hankitaan enemmän 
- kuvailu ei työllistä tällä hetkellä juurikaan, lähinnä kotiseutuaineistoa primaarikuvaillaan 
- elokuvien valintaan on kiinnostusta 

 
Naantali 
- hankitaan valtavirtaa, kuvailut saadaan suurimmaksi osaksi valmiina 
- huomattu, että Aarteen tarjonta suppeaa 
- elokuvat ja musiikki olleet samassa budjetissa, joten äkkiseltään vaikea sanoa, minkä 

verran elokuviin on käytetty rahaa 



 

 

- valinnasta on mahdollista tarvittaessa luopua aikuisten elokuvien osalta, lasten ja nuor-
ten elokuvien osalta selvitettävä erikseen 

 
Kaarina 
- hankitaan runsaasti, lähes kaikkiin saadaan valmiit kuvailut 

 
Paimioon ja Raisioon hankitaan eniten sellaisia elokuvia joita Turkuun ei hankita. 
 
Valmistelussa ja uusien elokuvien hankinnassa on otettava myös Vaskeille tulossa olevan 
Cineasterna-striimauspalvelun tarjonta. 
 
Myös elokuvien varastointia linjataan ensi vuonna Vaski-tasolla. 
 
Mahdollisia elokuvien kellutukseen liittyviä ongelmia: 
- luokitukseen liittyvät epäyhtenäisyydet (84, 84.2, 84.5, ei luokkaa ollenkaan) 
- kaikki eivät ole käyttäneet genrejä, genrejä määritelty eri tavoin → sama elokuva voi 

olla useissa sijainneissa eri kirjastoissa. Kuinka paljon pyritään harmonisoimaan? 
- osassa kirjastoja elokuvat on hyllytetty yksiin aakkosiin, osassa hyllytetään genrejen 

mukaan 
- samaa elokuvaa eri osastoilla: aikuiset, nuoret… 
- eri formaatit, kelluvatko dvd:t ja blu ray:t 
- tuplat, triplat… 
- rajataanko elokuviin, jäävätkö dokumentit ja tietoluokkien tallenteet kellutuksen ulko-

puolelle? 
- samaan budjettiin cd-levyjen kanssa? 
 
Jatketaan valmistelua, asia on seuraavan kerran Vaskin johtoryhmän käsittelyssä 24.10. 

 
 

3. Musiikkityöryhmän jatko 
 

Vaski-johtoryhmä päätti, että musiikkityöryhmä voi jatkaa itsenäisenä työryhmänä eikä sitä 
sulauteta esim. kokoelmatyöryhmään. Jatkossa työryhmä keskittyy musiikin substanssiasi-
oihin, ja sen vetäjyys voi olla kiertävä, samoin koollekutsuja voi vaihtua. Kaisa osallistuu 
kokouksiin silloin, kun asialistalla on kellutukseen liittyviä kysymyksiä. 

 
Todettiin, että kaikilla nykyisillä jäsenillä on kiinnostusta jatkaa musiikkityöryhmän jäseninä 
- Naantalin näkökulma ei-valitsevan kirjaston 
- Raision jäsen nimetään myöhemmin 
- tutustuminen musiikkikirjastotyöhön eri kirjastoissa, kyläilyt, kunkin kirjaston edustaja 

kutsuu koolle 
 
 

4. Seuraava kokous 
 
Seuraava kokous pidetään 13.12. klo 12.30, kokous on hybridi, voi osallistua Teamsilla tai 
Turun pääkirjaston isossa neukkarissa. Kokouskutsut lähetetty. 

 
 
 

 
 

 


